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MĚSÍČNÍK VYDAVATELSTVÍ ECONOMIA  

KOMENTÁŘ 

EKONOMIKA 
Bankovní rada ČNB úrokové sazby nezměnila 

Bankovní rada ČNB nechala úrokové sazby beze změny. Základní úroková 
sazba tak zůstala na 1 %, což je historicky nejnižší úroveň. Zasedání ban-
kovní rady se zúčastnilo šest ze sedmi členů bankovní rady. Na jednání 
chyběl Robert Holman. Pro ponechání úrokových sazeb beze změny 25. 
března hlasovali čtyři centrální bankéři. Dva členové bankovní rady hlaso-
vali pro snížení sazeb o čtvrt procentního bodu. Guvernér uvedl, že posled-
ní vývoj ekonomiky je zhruba v souladu s aktuální prognózou ČNB. Zatím-

co ve 4. čtvrtletí se HDP propadl o 3,1 %, ČNB očekávala propad 2,7 %. Inflace byla v únoru mírně 
nižší, než ČNB předpokládala. "Inflace bude v horizontu měnové politiky zhruba na úrovni 2% inflační-
ho cíle," uvedl Tůma. Vyšší proti odhadům ČNB byla nezaměstnanost.  

ČR připravuje emisi dluhopisů za miliardu eur 
ČR se chystá vstoupit na zahraniční trhy s emisí dluhopisů za 1 mld. EUR a využít tak možného zlep-

šení situace na finančních trzích poté, co se země eurozóny dohodly na pomoci zadluženému Řecku.  

HN: Český dluh je osmý nejbezpečnější na světě 
České státní dluhopisy patří k nejbezpečnějším na světě. Vyplývá to z ceny pojištění na finančních 

Čistý zisk pěti největších tuzemských bank 
loni vzrostl v souhrnu o 24,3 % téměř na 45,2 
mld. Kč. Velké banky tak navzdory dopadům 
ekonomické krize vykázaly stabilní výsledky, 
ačkoli meziroční srovnání ovlivnila řada jedno-
rázových položek zaúčtovaných v roce 2008.  

"Potvrdila se očekávání trhu 
ze začátku loňského roku, že 
banky současnou krizi přežijí 
bez větších šrámů. Stejně jako 
před rokem lze i nyní říci, že 
český bankovní trh je stabilní a 
relativně zdravý," uvedl analy-
tik společnosti Cyrrus Marek 
Hatlapatka. Za hlavní příčinu 
relativně dobré výkonnosti českých bank lze 
podle něj označit velmi dobrou provozní zisko-
vost. Ta je výslednicí dvou hlavních jevů – 
vysokých úrokových marží a nákladových 
úspor. "Banky se pochopitelně snažily hledat 
všemožné nákladové úspory a také ochránit své 
provozní výnosy. To se ne tak docela dařilo u 
poplatků, které utrpěly nižší aktivitou klientů," 
uvedl analytik. 

Nejlépe si loni vedla ČSOB, která meziročně 
zvýšila konsolidovaný čistý zisk na rekordních 
17,4 mld. Kč, což je vůbec nejvyšší zisk v his-
torii českého bankovního sektoru. V roce 2008 
vykázala skupina kvůli přecenění investičního 
portfolia na nulu čistý zisk 1,03 mld. Kč. Tak-
zvaný udržitelný čistý zisk jí meziročně klesl o 
17 % na 10,5 mld. Kč. 

Druhý nejvyšší zisk 12 mld. Kč loni vykázala 
Česká spořitelna, což znamenalo o 24 % méně 
než v roce 2008. Pokles zisku ovlivnil prodej 
Pojišťovny ČS rakouské pojišťovací skupině 
VIG za 4,46 mld. Kč v roce 2008. Po očištění 
spořitelně loni čistý zisk vzrostl o 5,9 %. 

Komerční bance loni klesl zisk o 16,4 % na 
11 mld. Kč. Meziroční pokles zisku KB byl 
také ovlivněn několika mimořádnými operace-
mi zaúčtovanými v roce 2008, například prode-
jem podílu v Burze cenných papírů Praha, který 
bance vynesl 485 mil. Kč. Čistý zisk očištěný o 

mimořádné položky klesl mezi-
ročně o 10,2 %, což bylo způso-
beno hlavně zvýšenou tvorbou 
opravných položek k nespláce-
ným úvěrům. 
Tuzemské UniCredit Bank loni 
klesl čistý zisk téměř o 44 % na 
2,77 mld. Kč. Pokles zisku 
ovlivnil jednorázový výnos z 

prodeje Hypo stavební spořitelny a podílu v 
pražské burze v roce 2008. Bez tohoto vlivu 
klesl bance meziročně zisk o 26 %. Poslední z 
pětice největší tuzemský bankovních domů 
Raiffeisenbank loni zvýšila čistý zisk o 42 % na 
1,99 mld. Kč. Rok 2009 pro ni byl nejúspěšněj-
ší a zároveň nejnáročnější v její historii. 

Klíčovým faktorem v letošním roce bude pro 
banky další vývoj opravných položek k nesplá-
ceným úvěrům. "Rok 2010 bude pro české ban-
ky zřejmě ještě obtížnější. Očekáváme postupný 
růst nezaměstnanosti a s tím související nárůst 
nesplácených úvěrů u domácností. Zároveň by 
ale mohlo dojít k prvním známkám oživení ve 
firemním sektoru, což pro nás znamená jediné: 
chceme více než loni úvěrovat dobré a živo-
taschopné projekty," uvedl generální ředitel 
Raiffeisenbank Lubor Žalman. 

Podle Hatlapatky lze při předpokladu stabili-
zace nákladů rizika letos očekávat, že výsledky 
bankovních domů v ČR budou na srovnatelné 
úrovni s rokem 2009, to znamená, že je možné 
čekat meziroční stagnaci zisků.    ZDROJ: ČTK 

Celkový zisk pěti největších  
bank loni vzrostl o čtvrtinu 
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Rusnok bude další dva 
roky prezidentem APF ČR 
Prezidium APF ČR zvolilo na další dvouleté 
funkční období své vrcholné představitele. Prezi-
dentem se opět stal Jiří Rusnok (50), generální 
ředitel a předseda představenstva ING Penzijního 
fondu. Na pozici viceprezidenta zůstává Petr Be-
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POZVÁNKA 
Konference Catalyst Europe 2010  

výzkumné společnosti Burton Group 
 Prestižní evropské setkání analytiků, dodavatelů  

a zástupců největších světových firem Fortune 500 
a Global 2000, které se letos koná v Praze a bude 

zaměřeno na analýzu situace, ve které se  
IT nachází po turbulentním roce 2009.  

Hlavním hostem konference John Seely Brown. 
 

19.–22. dubna 2010, hotel Hilton Praha 

Burton Group je přední výzkumná a konzultační firma 
zaměřená na poskytování praktického,  

technicky zaměřeného poradenství v oboru IT.  
Na konci loňského roku proběhla její akvizice  

společností Gartner. 
Kontakt:  

KPC-Group, výhradní zastoupení  
společnosti Gartner v ČR, SR a Rumunsku 

Hana Kabilová, tel.: +420 257 322 524 
E-mail: hana.kabilova@gartner.com 

Odkazy:  
Burton Group: http://www.burtongroup.com/ 

Konference Catalyst Europe 2010:  
http://www.catalyst.burtongroup.com/EU10/  

Gartner:  
http://www.gartner.com/technology/home.jsp 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:hana.kabilova@gartner.com
http://www.burtongroup.com/
http://www.catalyst.burtongroup.com/EU10/
http://www.gartner.com/technology/home.jsp


trzích proti situaci, že daný stát vyhlásí bankrot. Ze 44 zemí, jejichž po řadí zveřejňuje agentura Bloom-
berg, skončila ČR na 8. místě. Nejlépe je na tom Norsko, naopak největší riziko bankrotu vidí investoři u 
Argentiny. V Evropě jsou na tom nejhůře Island a Řecko, informovaly Hospodářské noviny.  

Brusel: České veřejné finance vzbuzují obavy 
Dlouhodobá udržitelnost českých veřejných financí vzbuzuje obavy. V 
hodnocení tzv. konvergenčního programu (rozpočtových plánů na 
příští roky) to uvedla Evropská komise. Brusel ČR rovněž kritizuje 
kvůli neexistenci opatření, které mají do roku 2013 schodek českého 
rozpočtu přivést pod 3 % HDP, což je v unii povinná hranice. ČR a 
další země EU ji v současnosti však citelně překračují. "Rozpočtová 
náprava v těchto letech (2011 a 2012) závisí na výdajových škrtech, 
která ale nejsou vyjádřena konkrétními opatřeními. Program navíc 

neposkytuje informace jak srazit deficit (pod 3 % HDP) do roku 2013," uvedla EK. Podle ní by česká 
vláda měla vypracovat rozpočtovou strategii pro roky 2011 a 2012, kde by nejen nastínila konkrétní 
úsporná opatření, ale zároveň by navrhla reformy, které vylepší dlouhodobou udržitelnost českých veřej-
ných financí. Ta v současnosti patří mezi nejhorší v EU a EK jej řadí do nejhorší skupiny států, jejichž 
finance by bez reforem za několik let zkolabovaly. "Slabost rozpočtového rámce a vysoké riziko z hledis-
ka dlouhodobé udržitelnosti veřejných financí zůstávají zdrojem obav," doplnila komise. 

Důvěra v ekonomiku klesla v březnu o 0,6 bodu 
Důvěra v tuzemskou ekonomiku se v březnu meziměsíčně snížila, když souhrnný ukazatel důvěry ve 

srovnání s únorem klesl o 0,6 bodu. Mezi podnikateli důvěra meziměsíčně klesla v průmyslu, naopak ve 
stavebnictví, v obchodě i ve službách vzrostla. Důvěra spotřebitelů se meziměsíčně snížila o 1,2 bodu, 
uvedl ČSÚ. Ve srovnání s hodnotou v b řeznu 2009 je souhrnný indikátor důvěry vyšší o 14,8 bodu. 

Prezident podepsal zákon na vydání dluhopisů  
Prezident Václav Klaus podepsal dva zákony, které umožní vydat dluhopisy na krytí části schodku 

loňského rozpočtu a letošního rozpočtového schodku. Vláda tak může vydat dluhopisy za 167 mld. Kč. 

Češi důvěřují značkám Škoda, ČS a ČP 
Nejdůvěryhodnější značkou v Evropě je Nivea, dále značky Nokia, Visa a Canon, vyplývá z průzkumu 

Dobrá značka 2010 společnosti Reader's Digest v 16 zemích Evropy včetně ČR. Reader's Digest se v 
jednotlivých zemích ptá na nejdůvěryhodnější značku ve 30 kategoriích. Češi zvolili mezi automobily 
značku Škoda, nejdůvěryhodnější bankou je Česká spořitelna, cestovní kanceláří Čedok a pojišťovnou 
Česká pojišťovna. Proti loňskému i předloňskému roku se hodnocení v těchto kategoriích nezměnilo. 

Výsledky výzkumu o korupci v ČR 
Od roku 1998, kdy GfK Czech začala vývoj korupčního prostředí sledovat, klesá počet obyvatel, kteří 

považují dávání úplatků za nemorální. Pokles letos dosáhl již 11 procentních bodů (z 85 % na 74 %). S 
výrokem, že ten kdo může, ale nebere úplatky, zbytečně škodí sobě i své rodině, souhlasila necelá třetina 
obyvatel ČR (30 %), zatímco v roce 1998 to bylo jen 18 %. Odmítavý postoj k tomuto tvrzení zaujímají 
o něco častěji ženy než muži, dotázaní nad 60 let, vysokoškolsky vzdělaní lidé, soukromí podnikatelé a 
OSVČ. S výrokem nesouhlasí sedm z 10 respondentů, kteří nemají zkušenost s dáváním úplatků. 

Inflační tlaky pro nejbližší dobu nevýrazné  
ČNB nepokládá pro nejbližší dobu tlaky na růst cen za příliš výrazné. Předpokládá ale, že inflace se 

bude během tohoto roku postupně zvyšovat a hlavně kvůli zvyšování nepřímých daní by mohla i překro-
čit 2% inflační cíl. Poslancům ze sněmovního rozpočtového výboru to řekl guvernér Zdeněk Tůma.  

Kancelářský trh: Opatrná očekávání pro rok 2010 
Pražský trh kancelářských prostor je ve srovnání se západoevropskými trhy stále pom ěrně malý. V 

celkovém přepočtu na jednoho obyvatele se česká metropole pohybuje na úrovni asi 2,15 m2, zatímco 
například Mnichov dosahuje více než šestinásobných hodnot a Haag téměř čtyřnásobku. To také dává do 
budoucna prostor pro další růst. Od počátku 90. let 20. století se nabídka kancelářských prostor rozrostla 
z původních 68 tis. m2 na současných 2,7 mil. m2. V současnosti je zhruba 115 tisíc m2 kancelářských 
prostor v různém stádiu výstavby, přičemž v případě 27 tis. m2 je stavba pozastavena.  

ACCA: Krize udělala z firem lepší obchodníky 
Recese v uplynulých dvou letech měla i pozitivní dopady, shodli se účastníci konference „Benefits of 

the Credit Crunch“, kterou uspořádala Asociace profesních účetních ACCA ve spolupráci s PwC Busi-
ness Academy. Krize umožnila revizi existujících procesů. Zejména rozvázala ruce finančním manaže-
rům v provádění nutných úspor nákladů a také postavila společnosti před nové výzvy v oblasti rozvoje 
obchodu. Petr Škoda z KPMG ČR zdůraznil: „Krize z firem konečně dělá obchodníky, protože v době 
konjunktury byly zvyklé pouze vyřizovat objednávky a jejich jediným problémem byla kapacita.“  
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Cleverlance se podílela 
na vývoji internetového 
bankovnictví KB  
Společnost Cleverlance se významnou měrou 
podílela na vývoji nové verze internetového 
bankovnictví Komerční banky , která byla nasa-
zena v listopadu 2009. Nová verze obsahuje 
úpravy, které klientům přinášejí zejména změny 
související s nařízením EU – Payment Services 
Directive (možnost bezplatně stahovat výpisy 
standardním kanálem, nastavení dnů mezi dvěma 
inkasy z účtu, zobrazování neprovedených plateb 
z trvalých příkazů atd.), nové možnosti v investo-
vání do podílových fondů, zlepšení bezpečnosti a 
další vylepšení v různých funkčnostech.  
Nová služba IBM pro  
optimalizaci call center 
Společnost IBM představila novou službu, která 
pomocí vyspělých analytických nástrojů spojí v 
reálném čase volajícího s nejvhodnějším operáto-
rem. IBM ve spolupráci se specializovanou pojiš-
ťovnou Assurant Solutions, součástí skupiny 
Assurant, Inc.,  vyvinula aplikaci Real-Time 
Analytics Matching Platform (RAMP). Použití 
RAMP umožnilo telefonním centrům Assurant 
Solutions zlepšit retenci zákazníků, zvýšit výno-
sy z prodeje a omezit fluktuaci operátorů. 
PayPal chce víc 
zaměstnanců v Asii 
Společnost PayPal plánuje do konce roku zdvoj-
násobit počet zaměstnanců v Asii na 2000. Uvedl 
to prezident společnosti Scott Thompson. Dodal 
rovněž, že firma očekává, že její podnikání po 
celém světě se do roku 2011 ve srovnání s rokem 
2008 zdvojnásobí. PayPal provozuje platební 
systém pro převody peněz a nákupy na internetu 
a je divizí internetové aukční síně eBay. 
GE Money Bank přichází 
se službou PayMyway 
GE Money Bank se stala první bankou v ČR, 
která propojila své internetové bankovnictví s 
novou službou PayMyway. Možnost online plat-
by přes PayMyway je tak nyní dostupná více než 
půl milionu klientů GE Money Bank, kteří ke 
svému účtu využívají Internet Banku. PayMyway 
je univerzální, bezpečný a pohodlný platební 
nástroj a zároveň obchodní systém propojující 
svět elektronických obchodů se světem bank. 
Princip platby spočívá v propojení obchodu s 
internetovým bankovnictvím zákazníka, přičemž 
majitel obchodu vůbec nepřichází do styku s 
osobními nebo autorizačními údaji klientů. Nej-
větší výhodou je okamžitá garance platby, kterou 
banka učiní bezprostředně po potvrzení částky 
zákazníkem. Tím se celá operace nejen zrychlí, 
ale o pohybu peněz bude mít větší přehled jak 
zákazník, tak i majitel obchodu. 

TECHNOLOGIE 
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neš, šéf ČSOB PF Stabilita. Dalším viceprezi-
dentem se stal Mojmír Boucník, finanční ředitel 
a člen představenstva AXA PF.   
Personální změny  
ve Finanční skupině ČS 
Tomáš Nidetzký, místopředseda představenstva a 
první náměstek generálního ředitele Stavební 
spořitelny České spořitelny, rezignuje k 31. břez-
nu na působení ve Finanční skupině ČS. Na jeho 
místo nastoupí Jan Diviš, dosavadní předseda 
představenstva PF ČS. O tom, kdo převezme je-
ho roli, bude rozhodnuto v příštích týdnech.  
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Banky pokračují ve zlevňování hypoték 
Tuzemské hypoteční banky nabízejí klientům další zvýhodnění nebo nižší 
úrokové sazby. S akční nabídkami přišly v březnu ČSOB a Wüstenrot 
hypoteční banka, na přelom března a dubna chystá zvýhodnění hypoték 
také Raiffeisenbank. ČSOB nabízí od 1. března do 7. dubna při sjednání 
hypotéky do 85 % zástavní hodnoty s pětiletou a delší fixací nulový popla-
tek za zpracování hypotečního úvěru. Každý klient Raiffeisenbank, který 
obdrží orientační propočet úvěru v týdnu od 29. března do 2. dubna a 

následně podepíše hypoteční smlouvu, získá bonus 500 Kč za každých 0,5 mil. Kč z výše úvěru. 

Banky plánují nábor zaměstnanců i víc poboček 
Tuzemské banky plánují v letošním roce nábor nových zaměstnanců a chtějí dále rozšiřovat pobočko-

vé sítě. Raiffeisenbank oznámila, že chce v horizontu 18 měsíců přijmout stovky nových pracovníků a 
otevřít desítky poboček. Obdobný plán má také UniCredit Bank nebo GE Money Bank, rozšiřovat po-
bočkovou síť chtějí i jiné velké banky.  

Raiffeisenbank získá část klientů Citibank 
Tuzemská Citibank se rozhodla v ČR přestat poskytovat spotřebitelské úvěry. Portfolio těchto půjček 

od ní kupuje Raiffeisenbank. Informaci potvrdily HN dva zdroje z bankovních kruhů. Představitelé obou 
bank se k ní nechtěli vyjádřit s tím, že spekulace nekomentují. Zdroje HN uvádějí, že v chystané transak-
ci jde o úvěry v celkové hodnotě asi 1 mld. Kč. Při odhadované průměrné spotřebitelské půjčce asi 70 až 
80 tis. Kč by tak Raiffeisenbank získala bezmála 15 tisíc nových klient ů.  

Kalkulátor na www.bankovnipoplatky.com 
Na webu www.bankovnipoplatky.com je k dispozici nová služba – kalkulátor bankovních poplatků. Je 

unikátní v tom, že nabízí výpočet a porovnání jednotlivých bank na základě individuální poptávky ban-
kovních klientů. Zjednodušeně řečeno – stačí si vzít svůj výpis z účtu a podle něj vyplnit formulář. Vý-
sledkem bude přehled nejvhodnějších kont z hlediska ceny, a to ve dvou tabulkách. V první se objeví 
TOP 15 účtů, které nabízejí vše, co klient požaduje, ve druhé tabulce se pak objeví TOP 15 nejlevn ějších 
účtů bez ohledu na to, zda nabízejí všechny klientem zatržené služby. Kalkulátor je rozčleněn do 9 logic-
kých kapitol a formulář obsahuje 26 otázek a dvě doplňkové. Kalkulátor počítá u 12 bank a finančních 
ústavů (včetně Fio, družstevní záložny) 44 různých druhů běžných či balíčkových účtů a jejich variant. 

Wüstenrot snížil úrokové sazby hypoték 
Dne 22. března snížila Wüstenrot hypoteční banka úrokové sazby hypotečních úvěrů na bydlení a 

refinancování. O 0,5 p. b. zlevnily hypotéky poskytované do 85 % zástavní hodnoty nemovitosti. Mini-
mální sazba u jednoleté fixace klesla na 4,7 % p.a. Standardní Hypotéku Wüstenrot nabízí za 4,45 % p.a.  

Raiffeisenbank zvýšila loni zisk  
Tuzemská Raiffeisenbank zvýšila loni čistý zisk o 42 % na 1,99 mld. Kč. Úrokové výnosy bance 

vzrostly hlavně díky rekordním prodejům z předchozích let o 21 % na 6,3 mld. Kč.  

Kreditní karta GE Money i přes internet 
GE Money Bank nově umožňuje svým klientům vyřídit žádost o vydání kreditní karty VISA prostřed-

nictvím Internet Banky. Banka tak rozšířila své portfolio produktů, které si mohou její zákazníci sjednat 
online. Proces podání žádosti o kartu a její následné schválení bankou zabere klient ům jen několik mi-
nut. Banka klientovi zároveň obratem vyhodnotí optimální úvěrový rámec, a to až do výše 150 tis. Kč. O 
kreditní kartu lze rovněž zažádat prostřednictvím bankomatů GE Money Bank.  

Klienti PS mohou zhodnotit své peníze až o 4,5 % 
Všem, kteří se rozhodnou zhodnotit své úspory s dvouletým termínovaným vkladem Poštovní spo řitel-

ny, nabízí PS nadstandardní úročení 4,5 %. První část výnosu ve výši 2,25 % je klientům vyplácena už 
po prvním roce úročení, druhou část ve stejné výši dostanou následující rok. Vklad je od 5000 K č výše. 

Klienti bank v regionu zůstávají loajální  
Klienti bank ve střední a východní Evropě a na Blízkém východě zůstávají i přes dopady hospodářské 

krize ke svým finančním ústavům většinou loajální, vyplývá z průzkumu společnosti Synovate. Finančně 
chráněná se cítí většina klientů bank v ČR a v Saúdské Arábii, nejvíce nejistotou trpí Rusové (více než 
třetina dotázaných se necítí dostatečně finančně chráněna). Podobný pocit mají zákazníci v Maďarsku 
(27 %), Bulharsku (25 %) a na Ukrajině. V ČR sdílí tento pocit jen 5 % dotázaných a v SA 4 %.  

Řecko si může půjčovat 
od zemí eurozóny i MMF 
Země eurozóny se dohodly na pomoci zadluže-
nému Řecku. Země platící eurem mu v případě 
potřeby půjčí a přispěje i Mezinárodní měnový 
fond. Oznámilo to španělské předsednictví EU. 
Řecký premiér Jorgos Papandreu označil po jed-
nání dohodu za velmi uspokojivou. 
ECB letos nevrátí  
přísnější pravidla  
ECB letos nepřistoupí k navrácení současných 
uvolněných podmínek pro kolaterály na normální 
úroveň platnou před vypuknutím měnové a ná-
sledně hospodářské krize. Uvedl to guvernér 
ECB Jean-Claude Trichet. Důvod je zřejmý – po-
moc Řecku a snaha přispět k uklidnění trhů.  
USA: Změna regulace  
finančního dohledu 
Bankovní výbor amerického Senátu schválil ná-
vrh na zásadní reformu dohledu nad finančním 
trhem. Boj o novou legislativu se tak posouvá 
před celý Senát, kde je ale výsledek hlasování 
zatím nejistý. Legislativa má zásadně změnit 
chování bank na Wall Street. 
Fitch snížila  
Portugalsku rating 
Ratingová agentura Fitch Ratings snížila Portu-
galsku úvěrový rating o jeden stupeň na AA– a 
přidělila mu negativní výhled, což znamená mož-
nost dalšího zhoršení. Agentura se vzhledem ke 
slabé ekonomice země a zhoršování veřejných 
financí obává snižování schopnosti splácet zá-
vazky. Na rozdíl od Řecka si Portugalsko ucho-
vává ratingovou známku v investiční kategorii. 
Raiffeisen potvrdila 
propad zisku 

Rakouský finanční ústav Raiffeisen Internatio-
nal potvrdil propad loňského čistého zisku o 78 
% na 212 mil. EUR. Banka zároveň uvedla, že 
intenzivně jedná o sloučení se svou mateřskou 
společností Raiffeisen Zentralbank Österreich 
(RZB). Spojená banka by posílila svou pozici 
jedné z nejsilnějších bankovních skupin v SVE 
díky kombinaci silné distribuční sítě Raiffeisen 
International a produktové nabídky RZB. Banka 
by zůstala kotována na vídeňské burze a zaměřo-
vala by se především na retail v SVE a dále na 
firemní a investiční bankovnictví. Doposud však 
nedošlo k žádnému definitivnímu rozhodnutí 
představenstvev či dozorčích rad skupiny.  
Zisk Lloyd´s se loni 
dostal na nové maximum 
Hrubý zisk světoznámého britského pojišťovací-
ho trhu Lloyd´s of London za loňský rok vzrostl 
na více než dvojnásobek a dosáhl rekordního ma-
xima 3,87 mld. GBP oproti 1,9 mld. GBP o rok 
dříve. O rekordní zisk se zasloužila nepřítomnost 
větších hurikánů a zlepšení návratnosti investic. 
LBBW a HRE ve ztrátě 
Německé státní finanční ústavy LBBW a Hypo 
Real Estate (HRE) zůstaly loni kvůli špatným 
úvěrům ve ztrátě. Oživení nečekají obě firmy ani 
v letos. LBBW uvedla, že finanční podmínky zů-
stanou letos obtížné a proto není schopná poskyt-
nout výhled na letošní rok. HRE pak očekává ná-
vrat k zisku nejdříve v roce 2012. LBBW je nej-
větší zemskou bankou v Německu. Banka loni 
vykázala čistou ztrátu 1,5 mld. EUR, v roce 2008 
ztráta činila více než 2 mld. EUR. Banka byla 
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nucena zvýšit rezervy na ztrátové úvěry o 73 %. 
Nálada podnikatelů  
nejvýš od června 2008 
Nálada mezi německými podnikateli se v březnu 
prudce zlepšila, překročila všechna očekávání a 
byla nejlepší od června 2008. Index podnikatel-
ského klimatu mnichovského institutu Ifo vyká-
zal nárůst na 98,1 bodu z únorové úrovně 95,2 
bodu, sdělil ústav. Vzestup překročil odhady 
všech 47 ekonomů, kteří čekali zvýšení na 95,8. 
Dubaj podpoří firmy 
Vláda emirátu Dubaj poskytne na restrukturaliza-
ci klíčových polostátních firem Dubai World a 
Nakheel asi 9,5 mld. USD. Oznámil to předseda 
nejvyššího finančního výboru emirátu Dubaj 
šajch Ahmad bin Saíd Maktúm. Příslib je součás-
tí očekávané dohody mezi emirátem a jeho věři-
teli, kteří se po půlročním jednání sešli v Dubaji. 
Realitní makléř obral 
investory o 80 mil. USD 
Americký dohled nad finančním trhem zachytil 
další finanční podvod typu letadlo. Komise pro 
cenné papíry SEC zjistila, že realitní makléř z 
Nového Mexika zřejmě způsobil asi šesti stov-
kám investorů škodu asi za 80 mil. USD.  
MMF schválil uvolnění 
peněz pro Maďarsko 
Mezinárodní měnový fond schválil, že Maďarsku 
uvolní další tranši úvěru v objemu 3,2 mld. USD. 
Půjčka je součástí úvěrového programu v celko-
vém objemu 16 mld. USD, na němž se MMF s 
Maďarskem dohodl už v roce 2008. 
HSBC nejlepší bankou 
pro financování obchodu 
Finanční a bankovní skupina HSBC byla zvolena 
nejlepší globální bankou pro financování obcho-
du. Ocenění magazínu Global Trade Review zís-
kala již podruhé v řadě.   
Skupině Home Credit 
loni stoupl zisk o 19 % 
Skupině Home Credit, která poskytuje spotřebi-
telské financování v ČR, na Slovensku, v Rusku, 
Bělorusku a na Ukrajině, stoupl v roce 2009 
podle mezinárodních účetních standardů čistý 
zisk meziročně o 19,2 % na 54,4 mil. EUR.  
Britové zasáhli proti 
bankéřům a makléřům 
Britské úřady vykonaly dosud největší zátah pro-
ti bankéřům a makléřům, které podezírají ze zne-
užívání vnitřních informací při obchodování (tzv. 
insider-tradingu). Bankéři z londýnské City jsou 
zděšeni především rozsahem vyšetřovaného pod-
vodu. Jsou prý do něj zapleteni zaměstnanci  

Nový Maximal Invest  
ČSOB přichází s novým zajištěným fondem Maximal Invest – ČSOB Premium 9. Nová modulace 

Maximal Investu nabízí ochranu investice a zajímavý výnos spole čně s ochranou samotného klienta díky 
kombinaci se životním pojištěním. Klientům bude v době splatnosti fondu (11. 6. 2015) připsán výnos 
16,22 %. Klienti starší 55 let navíc díky da ňovým odpočtům mohou ušetřit až 10 800 Kč.  

Nejlepší globální akciový fond je z dílny ING 
Prestižní ocenění pro nejlepší globální akciový fond letos udělila ratingová agentura Morningstar 

fondu ING Globálních příležitostí, oficiálním názvem ING (L) Invest Global Opportunities. Jde již o 
druhé významné ocenění v krátké době po sobě. Během února jej totiž stejným způsobem – jako nejlepší 
ve své kategorii za poslední tři roky – vyhodnotila i agentura Lipper. 

Zájem investorů o podílové fondy letos roste 
Zájem českých investorů o podílové fondy během prvních měsíců letošní-
ho roku vzrostl, podle investičních společností se Češi opět začínají vracet 
k této formě investování, vyplývá z ankety mezi investičními společnostmi. 
Rovnováha na finančních trzích je však stále velmi křehká a někteří analy-
tici očekávají, že se dostaví korekce předchozího růstu. "První tři měsíce 
letošního roku lze považovat za velmi úspěšné. Především fondy dluhopiso-
vé a také fondy peněžního trhu jsou středem zájmu klientů," uvedla mluvčí 

ČS Kristýna Havligerová s tím, že u akciových fondů dochází naopak k vybírání zisků. Investiční kapi-
tálová společnost Komerční banky eviduje posun zájmu klientů od peněžních a dluhopisových fondů 
směrem ke smíšeným fondům. Po uklidnění situace v první polovině roku 2009 pozoruje rostoucí se 
zájem o investování do podílových fondů i společnost ČP Invest. Zvýšený zájem klientů o investování 
do podílových fondů zaznamenala také Citibank. 

ČS vydává pátou emisi podřízených dluhopisů  
Česká spořitelna vydává novou emisi podřízených dluhopisů v celkovém objemu 1 mld. Kč o jmeno-

vité hodnotě 10 000 Kč se splatností 24. března 2020. Dluhopisy budou úročeny pohyblivě a jsou určeny 
k prodeji drobným investorům. Zájemci je mohou nakoupit v pobočkách ČS od 25. března.  

J&T Banka mírně navýšila zisk na 234 mil. Kč 
J&T Banka loni zvýšila čistý zisk o 5 mil. Kč na 234 mil. Kč. Provozní zisk meziročně vzrostl o téměř 

čtvrtinu na 592 mil. Kč, především díky růstu čistých úrokových výnosů. Čisté úrokové výnosy, které 
tvoří hlavní zdroj příjmů, loni bance stouply o desetinu na 1,021 mld. Kč. Výnosy z poplatků a provizí 
zvýšila o více než 7 % na 96 mil. Kč. „Nejsme retailová banka a prakticky všechny základní bankovní 
služby poskytujeme pro privátní klienty zdarma, přesto je naším cílem pro příštích několik let růst po-
platkových příjmů. Příležitosti vidíme zejména v oblasti služeb souvisejících s investováním, správou 
klientského majetku a organizaci nových emisí,“ uvedl šéf J&T Banky Štěpán Ašer. 

Komerční banka prodává své tři budovy v Praze  
Komerční banka prodává tři své budovy v Praze. Výběrové řízení, které pro ni zajišťuje poradenská 

společnost Knight Frank, je dalším krokem v připravovaném sestěhování velké části zaměstnanců do 
nového objektu, napsal deník E15. "V nabídce jsou aktuálně nemovitosti v Libni, Holešovicích a Vršovi-
cích o celkové ploše přes 15 000 m2," řekla ředitelka pražské pobočky Knight Frank Zdeňka Klapalová. 
Právě tak velké prostory poptává banka v tendru na výstavbu nového administrativního sídla, do jehož 
finále postoupily projekty City West a Office Islands Letňany od developerských společností Finep a 
Hochtief Development. Na prodej jsou teď bankovní sídla Podvinný mlýn, U Průhonu a K Botiči. Ve 
všech třech případech počítá banka s tím, že zde zůstane v nájmu do konce roku 2012. 

"STOP dluhům!“, říkají Češi 
Více než bilionová zadluženost českých domácností a dopady ekonomické recese způsobily, že Češi 

začali šetřit a vyhlásili dluhům válku. Dokazuje to i rostoucí zájem o Koeficient rozumného zadlužení 
Poštovní spořitelny. Na stránkách www.rozumnezadluzeni.cz tak stále více lidí využívá možnost jedno-
duše si spočítat míru zadlužení své domácnosti a vyhnout se případným problémům. „Koeficient navíc 
nabízí poradenství, které pomůže s individuálním finančním plánem. Díky tomu lidé zjistí, jak docílit 
dostatečné rezervy na neočekávané výdaje,“ vysvětluje Ombudsman PS Martin Kovář a dodává: „V 
posledních letech si totiž lidé navykli kupovat na splátky i tzv. zážitkové zboží, jako t řeba dovolené. Ne-
měli by přitom zapomínat, že úvěr by měl sloužit především k pořizování zboží dlouhodobé potřeby.“ 

Mince k 200. výročí založení konzervatoře v Praze 
První pamětní mincí z nového emisního plánu ČNB na léta 2011–2015 bude stří-
brná dvousetkoruna. Tématicky bude věnovaná 200. výročí založení Pražské 
konzervatoře, která je nejstarší školou svého druhu ve st řední Evropě. Bankovní 
rada ČNB na svém zasedání 25. února schválila realizaci návrhu výtvarníka MgA. 
Martina Daška. Jeho návrh Komise pro posuzování návrhů na české peníze ozna-
čila jako nejvýstižnější kvůli výjimečně čistému, graficky i sochařsky dokonalé-
mu řešení obou stran kompozice a vyjádření určité jemnosti hudby. ČNB vydá 
stříbrnou minci 30. března 2011.  

ČSOB – nejlepší banka v akvizičním financování  
ČSOB již potřetí v řadě získala cenu za první místo na poli akvizičního financování. Tato cena je udí-

lena britským ekonomickým časopisem ACQ Finance Magazine. Cena je součástí vyhlašování respekto-
vaných ACQ Country Awards for Achievement.   

  13/2010                                                                                                          http://bankovnictvi.ihned.cz                                                                                                              strana 4 

KAPITÁLOVÝ TRH 

www.stemmark.cz 
www.stemmark.cz 
www.stemmark.cz 
www.stemmark.cz 
www.stemmark.cz 
www.stemmark.cz 

http://www.rozumnezadluzeni.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.stemmark.cz
http://www.stemmark.cz
http://www.stemmark.cz
http://www.stemmark.cz
http://www.stemmark.cz
http://www.stemmark.cz


Deutsche Bank a Exane, dcery BNP Paribas, a 
amerického hedgeového fondu Moore Capital. 
Zadrženo bylo celkem sedm lidí. O rozsahu pro-
vinění může vypovídat i to, že britský úřad pro 
dohled nad finančním trhem FSA a speciální po-
licejní tým, který se zabývá organizovaným zlo-
činem, do akce nasadily 143 lidí. Sledování po-
dezřelých probíhalo zřejmě více než dva roky. 
Britské úřady sice odmítly poskytnout jména za-
držených, podle agentur však byl do sítě zapojen 
šéf evropských prodejů v Exane Clive Roberts. 
Podle zdrojů z bankovních kruhů byli mezi zadr-
ženými i Julian Rifat, akciový obchodník Moore 
Capital, Martyn Dodgson z Deutsche Bank, 
Graeme Shelley, broker Novum Securities, a Iraj 
Parvizi, šéf fondu Aria Capital.  
USA pomohou dlužníkům 
dalšími 14 mld. USD 
Americká vláda přišla s dalším plánem pomoci 
hypotečním dlužníkům poté, co loňský program 
skončil neúspěchem a stal se terčem všeobecné 
kritiky. Nový plán financovaný 14 mld. USD má 
pomoci umazat příliš vysoké dluhy na nemovi-
tostech, které výrazně ztratily na ceně, a ulevit 
nezaměstnaným dlužníkům na splátkách. 
Buffett posílil pozici 
akcionáře v Munich Re  
Americký investor Warren Buffett posílil svoji 
pozici největšího akcionáře v největší zajišťovně 
na světě Munich Re. Zajišťovna oznámila, že 
Buffettova investiční společnost Berkshire Ha-
thaway využila opce na nákup téměř 2 % akcií a 
zvýšila svůj hlasovací podíl ve firmě na 7,988 %.  
Ekonomika USA potřebuje 
stále ultranízké sazby  
Americká ekonomika stále potřebuje podporu v 
podobě rekordně nízkých úrokových sazeb. Řekl 
to 25. března ve výboru pro finanční služby Sně-
movny reprezentantů šéf Fed Ben Bernanke. Kdy 
Fed extrémně uvolněnou měnovou politiku začne 
opouštět, Bernanke nesdělil a jen naznačil, že to 
bude v době, kdy se rozvine hospodářský růst.  

Zdraží nová evropská pravidla regulace pojistné? 
Evropský výbor orgánů dozoru nad pojišťovnictvím a zaměstnaneckým penzijním pojištěním 

(CEIOPS) připravuje neopodstatněné zvýšení kapitálových požadavků pojišťoven v rámci implementač-
ních pravidel Solvency II. „Česká asociace pojišťoven podporuje evropskou rámcovou směrnici Solven-
cy II, ovšem v  duchu a podobě, která byla schválena již dříve. „Vzhledem k tomu, že pojistný sektor vy-
kazuje dlouhodobou stabilitu, nestál u zrodu finan ční krize, ani jí nebyl nijak výrazně zasažen, jsou sou-
časné návrhy CEIOPSu nepřiměřené,“ vysvětluje Tomáš Síkora, výkonný ředitel ČAP.  

Povinné pojištění se cestovkám prodražuje 
1064 cestovním kancelářím, které nyní působí v ČR, poskytuje na českém trhu pět pojišťoven pojiště-

ní proti úpadku. Jsou to Česká pojišťovna, Generali, Uniqa, Česká podnikatelská pojišťovna a Slavia. 
Kromě toho se mohou kanceláře pojistit i u zahraničních subjektů. Loňský krach několika CK zkompli-
koval situaci i ostatním hráčům na trhu. Obtížněji totiž získávají pojištění proti úpadku. Řada z nich si 
tak letos kvůli vyššímu riziku na pojistném připlatí, a to třeba i o desetinu, tedy v řádech milionů. Pro-
blémy mají ty cestovky, jimž se loni zhoršily hospodá řské výsledky, anebo mají v nepořádku účetní do-
klady. V extrémních případech čelí i odmítnutí ze strany pojišťovny.  

Škody následkem tíhy sněhu letos vzrostly 
Počet i objem škod klientů pojišťoven následkem tíhy sněhu byl v letošní zimě vyšší než v předcho-

zích letech. Vyplývá to z ankety mezi největšími pojišťovnami, jimž tuhá zima s nebývalým množstvím 
sněhu způsobila tisíce škod za celkem stovky milionů korun. Nejvíce pojistných událostí mají hlášeno z 
Prahy, středních a východních Čech a ze severní Moravy. 

ČP eviduje ze zimy škody za 400 mil. Kč 
Česká pojišťovna už v souvislosti s tíhou sněhu a jeho sesuvem eviduje 20 
466 případů, a to jen majetkových škod na nemovitostech, z toho většina je 
právě z tíhy sněhu, zhruba 1000 událostí způsobily se sněhem spojené vichři-
ce a pády stromů, s jeho táním záplava a povodeň. Dosud „zimní účet“ vy-
chází u ČP na zhruba 400 mil. Kč. U majetkových škod byly nejčastěji poško-
zené střešní krytiny a následné škody způsobené zatečením do bytu, popras-
kané okapy a svody, zničené střechy zahradních staveb, zastřešení bazénů.  

Dárky pro nové klienty PF KB 
Penzijní fond Komerční banky připravil pro nové zájemce o penzijní připojištění speciální nabídku. 

Každý, kdo uzavře do konce května smlouvu o penzijním připojištění s PF KB prostřednictvím Komerč-
ní banky, získá zlatou Sphere kartu s úrazovým pojištěním a koženou peněženku. Sphere karta klientům 
umožní ve vybraných obchodech a provozovnách služeb nakupovat se slevou až 40 %.  

Anketa DIRECT Pojišťovny  
Z ankety DIRECT Pojišťovny vyplývá, že sedm z 10 řidičů neví, kdy mohou podle zákona změnit po-

jišťovnu, u které mají uzavřené povinné ručení. Pouhá třetina si je vědoma faktu, že chce-li změnit po-
vinné ručení, musí tak učinit nejpozději šest týdnů před koncem pojistného období. Podle výsledků an-
kety také 42 % dotázaných neví, že je p ři změně pojišťovny možné převádět bonusy za jízdu bez nehod.  

Pojistný trh neporoste výrazně rychleji než loni 
Český pojistný trh neporoste letos výrazně rychleji než loni, kdy vykázal meziroční nárůst o 2,3 %, 

uvedl výkonný ředitel ČAP Tomáš Síkora. Pojišťovnictví podle něj na rozdíl od ostatních odvětví reagu-
je na aktuální ekonomickou situaci s mírným zpožděním. "Nečekáme, že růstová tendence celkového 
předepsaného pojistného na domácím trhu bude letos vykazovat výraznější dynamiku než v roce 2009. 
Celkový obrat k citelně vyššímu růstu můžeme předpokládat až v průběhu roku 2011," uvedl Síkora. 

Diamant od ČP: Pojištění na 33 diagnóz 
Každoročně v ČR zemře více než 100 tis. lidí. Téměř 90 % případů úmrtí, často předčasných, mají na 

svědomí závažné choroby. Mezi nejčastějšími příčinami smrti jsou nemoci oběhové soustavy a nádorová 
onemocnění. Tuto skutečnost kopíruje i analýza nejvíce opakovaných diagnóz v likvidačních spisech kli-
entů České pojišťovny za posledních 10 let. Jednou z možností, jak negativním dopadům vážných cho-
rob předejít, je pojištění závažných onemocnění, které Česká pojišťovna poprvé se sedmi diagnózami 
nabídla před 12 lety. Dnes v rámci nového produktu Diamant nabízí celkem 33 diagnóz, což je aktuálně 
největší počet na pojistném trhu. Úplnou novinkou je pojištění kritických onemocnění, tj. možnosti za-
jistit si lepší léčbu i pro případ 3. a dalšího infarktu, těžkého poškození plic či pozdního stádia rakoviny. 
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Do sdružení Solus přistoupil MobilKom 
Třicátým členem sdružení Solus se stala společnost MobilKom, která poskytuje mobilní internet a 

volání pod značkou U:fon. Získá tak možnost přístupu do negativních klientských registrů Solus. 

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Výsledky turnaje v badmintonu  
AKUNA BADMINTON CUP 

 V neděli dne 21. března uspořádalo 
Sdružení organizátorů bankovních 
sportovních akcí (SOBSA) turnaj 
rekreačních hráčů badmintonu ve 
čtyřhrách. V krásné sportovní hale  
v Praze-Vinoři soutěžilo 29 týmů ve  

čtyřech kategoriích. Vítězství, případně nejlepšího 
umístění, dosáhli tito zaměstnanci peněžnictví: 

v kategorii smíšených dvojic Pavel Beran  
s Jitkou Skřivanovou z Komerční banky; 

v kategorii dvojic žen Martina Zítková s Danou 
Hakavcovou z GE Money bank; 

v kategorii dvojic mužů Jiří Adam s Vojtěchem  
Kubíčkem z České spořitelny; 

v kategorii STŘÍBRNÁ 100 Jan Smetana 
s Rudolfem Vaiglem z Raiffeisenbank.   

Blahopřejeme! 
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